
   
 

  

Referat 
 

 
1. Godkendelse af referat 

Godkendt uden kommentarer 

 

2. Bus til elever, der ikke umiddelbart kan komme hjem på grund af kortere skoledage 

(MS) 

Information og drøftelse 

Beslutning om videre forløb 

 

Samlet for skolen er der 5 elever der er blevet ramt af udfordringer med ikke at kunne blive 

transporteret hjem lige efter skoletid. I indeværende skoleår er det muligt for skolerne at 

tilbyde tilsyn i SFO. Blandt de berørte børns forældre er der forskellige holdninger til at 

deres børn ikke kan komme hjem umiddelbart efter skoledagens afslutning. Det er blevet 

undersøgt hvad det vil koste skolen selv at foranstalte hjemtransport. Det vil beløbe sig til 

32.000 kr for resten af skoleåret.  

Iflg. Bekendtgørelse om befordring af elever i folkeskolen §5, må ventetiden normalt ikke 

overstige 60 minutter før og 60 minutter efter endt skoletid.  

Skolebestyrelsen beklager at nogle børn er blevet bragt i denne situation, ved at have 

besluttet at skoledagen for de yngste elever afkortes tre timer ugentlig. En enig 

skolebestyrelse står bag beslutningen om at fastholde det tilbud der allerede er sat i gang.  

  

 

3. Elevfravær (NJ) 

 

Nina gennemgik det eksisterende regelsæt for håndtering af elevernes skolefravær. 

Der skelnes mellem lovlig- og ulovligt fravær. 

Der arbejdes på en ny handleplan fra kommunal side, der forventes færdig i løbet af 2020.  

Det er vigtigt at skolen er opmærksom på fravær, og skolen følger lovgivningen på området 

med stor interesse. 

   

 

4. Høring om ændret styrelsesvedtægt for Haderslev Kommunale Skolevæsen (Johannes) 

Drøftelse og høringssvar 

(Bilag er udsendt i særskilt mail) 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag den 23. oktober 2019 kl. 18.30 –21.00 
 

 

 

 

 

 

 

Afbud: Jane, Jeanette, Sanne 

 

Elevrådet: 

 

 



   
 

  

Ændringerne i styrelsesvedtægten vurderes af skolebestyrelsen til mest at være af teknisk 

karakter, og skolebestyrelsen vurderer at det ikke er nødvendigt at afgive et høringssvar.  

 

 

5. Mobilpolitik (Johannes) 

Drøftelse 

 

På de forskellige forældremøder, har der mange steder været drøftet mobilpolitik.  

Der er meget stor forskel på lærernes holdning til mobilfri skole – den samme forskel er der 

på elevernesog forældrenes holdning. Der er en antagelse af, at der er de største problemer 

blandt de ældste klasser. 

 

Holdninger for og imod udarbejdelse af et princip for elevernes brug af mobiltelefon på 

skolen drøftedes.  

 

Der nedsættes et udvalg til udarbejdelse af mobilpolitik – Johannes, Majbrit, Sara, Bettina 

og Susanne. Majbrit indkalder til første møde. 

 

 

6. Tilbagemelding fra forældremøder (Johannes) 

 

Skolebestyrelsesmedlemmerne har været rundt og deltag i forældremøderne. Overordnet 

konstateres det, at der ikke har været så mange deltagende forældre.  

Stemningen på møderne berettes som værende positiv, og de deltagende forældre gav udtryk 

for at de er positive overfor skolen. 

 

7. Tilbagemelding på elevkøkken + løbehjulsparkering (MS) 

 

Der er indkøbt microovn og el-kedel til køkkenet, og lige nu arbejder elevrådet på nogle 

principper for hvordan oprydning og drift af lokalet skal forløbe. 

Der arbejdes videre på løbehjulsparkering.  

 

8. ”Tilbuddet” (MS) 

Kort orientering 

 

Investeringsmidlerne er planlagt til at bliver fordelt med 5 mio i 2019 og 10 mio i 2020, er i 

budgetforslaget foreslået omfordelt med 5 mio i 2019, 5 mio i 2020 og 5 mio i 2021. 

Hvilken indflydelse vil det få for tilbuddet? 

 

Skolen arbejder videre med tilbuddet som planlagt. Lokalet og skemaerne er klar til brug, og 

eleverne kommer ned i lokalet fredag den 25. oktober for at blive budt velkommen. Selve 

tilbuddet åbner rigtigt mandag den 28. oktober. Der bliver to bånd – morgenbåndet fra kl. 8-

10 og det faglige bånd i løbet af dagen. 

 



   
 

  

På skolebestyrelsesmødet i januar, kommer Jane Bundgaard og fortæller om erfaringer fra 

Tilbuddet. 

 

9. Nationale test (MS + SA) 

Orientering om resultater 2018/2019 og handlinger 

 

Punktet udsat til næste møde 

 

10. Økonomi (LA) 

(Bilag udsendes) 

 

Lars gennemgik budgettallene for 2019 – og der er et lidt større underskud ved udgangen af 

september måned end ved udgangen af august. Der er bremset op på forbrug af vikar og 

forbrugsvarer.  

 

Skolen arbejder på det kommende års budget – og forsøger at imødegå et fald i budgettet. 

Torsdag har Majbrit og Lars møde med Hennng Riistofte og Rasmus Andreasen ang. det 

kommende budgetår. Samtidig har det været præsenteret på PP møde, og lærerne er med til 

at pege i en retning  

Grundet situationen, og for at være på forkant bliver der indkaldt til ekstra SB-møde i løbet 

af 14 dage.  

 

 

11. Evt. 

- Personaleinfo, herunder nyansættelser 

 

De to pædagoger Trine og Jeanette er blevet ansat. 

 

 

Referent 

 

 

Lars Nielsen 


